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Detaljplan för           2017-06-14 
Hammar 1:62 m.fl. 
Hammarö kommun    Värmlands län 
 

 

SAMRÅDSREDOGÖRELSE  
Efter samrådsskedet 
 

PLANENS SYFTE 
Syftet med planen är att pröva möjligheten till bostadsbebyggelse i området. Planen 

syftar primärt till att möjliggöra för 16 stycken Fyrbohus (småskalig 

flerbostadsbebyggelse som rymmer fyra bostäder/hus). Området omfattats av en 

gällande detaljplan Hammar 1:62 m.fl., Anneberg, Hammarö kommun som vanna laga 

kraft 2008 och som medger friliggande småhus. En mer anpassad struktur med 

kvartersmark, naturmark och gatumark föreslås som beaktar platsens förutsättningar 

och skapar en mer attraktiv boendemiljö och ökar tillgängligheten till och genom 

området för allmänheten än gällande detaljplan. 

 

Planområdet är beläget i ett skogsområde vid Anneberg, cirka 3 km öster om Skoghalls 

centrum och omfattar fastigheten Hammar 1:62. Områdets areal är cirka 4 ha. 

Fastigheten ägs av Riksbyggen.  

 

PLANFÖRFARANDE 
Planen kommer att handläggas med ett standardförfarande med samråd och granskning 

enligt 5 kap. PBL 2014:900. Planförslaget ska antas av kommunfullmäktige. 

 

SAMRÅDSSKEDET 
Samrådshandlingar 
Plankarta med bestämmelser och beskrivning godkändes av kommunstyrelsens 

Arbetsutskott 2017-0-28 § 71 

 

Remiss 
Planförslaget (Samrådshandling 2017-03-14) har varit utsänt på remiss under tiden 

2017-04-03 tom 2017-04-30. Utskicket har sänts till sakägare och remissinstanser 

enligt sändlista. Inkomna skriftliga synpunkter har sammanställts och redovisas i sin 

helhet i denna samrådsredogörelse med planarkitektens kommentarer. 

 

Följande instanser/sakägare har angett att de inte har något att erinra: 

Skanova 

 

Samrådsmöte 
Samrådsmöte hölls i kommunhuset 10 april 2017. Minnesanteckningar från mötet 

bilägges samrådsredogörelsen. 

 

SAMMANFATTNING AV SAMRÅDET 
Förändringar av planen pga. inkomna synpunkter 
Samrådet har visat på att vissa förändringar behöver göras i planen.  

 

Planbeskrivning 

Uppdaterat gällande befintlig hastighetsgräns på Annebergsvägen 

Uppdaterat gällande gata inom planområdet gällande gatubredd, vändplatser samt 

dagvattenbrunnar istället för diken 

Uppdaterat gällande delat huvudmannaskap för allmän platsmark  
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Plankarta 

Ökat på vändplatsernas bredd till 18 m i diameter 

Minskat gatubredden till 6.5 m 

Lagt in tre meter kryssmark i söder 

Minskat prickmarken till tre meter efter stickgator, tagit bort prickmarken runt 

vändplatser samt inför en bestämmelse om att garage eller carport får som närmast 

placeras 6 meter från gata 

Delat huvudmannaskap för allmän platsmark  

 

 

KVARSTÅENDE SYNPUNKTER OCH STÄLLNINGSTAGANDE 
Synpunkter som kvarstår efter samrådsskredet: 

Införande av lägsta golvhöjd och lägsta nivå på tekniska installationer  

Mer central placering av E-området  

Breddning av naturremsa i söder 

Alternativ anslutningsväg till området 

Motsättning av byggnation 

 

Följande har inte fått sina synpunkter tillgodosedda: 

Länsstyrelsen 

Ellevio 

samt 116 privatpersoner (på 10 yttranden, varav ett har 105 namnunderskrifter) 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 4 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

En naturinventering har gjorts för området som inte visar på att området hyser några 

höga naturvärden, utöver ett landskapsobjekt som är planlagt som naturmark. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Då höjderna inom kvartersmark som lägst ligger på + 54 anser vi inte att en 

bestämmelse på lägsta golvhöjd eller lägsta nivå på för tekniska installationer är 

nödvändig.   
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Räddningstjänsten har tillgång till området från norr, söder och väst. Ifrån norr kan 

området nås av räddningstjänst via bilväg. Området kan också nås ifrån söder och 

väster via gång och cykelstråk. GC-vägarna förbinder också gatorna inom 

planområdet vilket innebär att räddningstjänsten kan använda dessa som genomfart. 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Synpunkt noteras och hänsyn ska tas till planområdet vid framtida planering av 

hållplatser och sträckning av kollektivtrafiken i samråd med Värmlandstrafik 
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REGIONALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Då E-område också ska innehålla miljöstation anser vi att aktuell placering är 

lämplig. 
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KOMMUNALA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ändrar detta i plankartan 

 

Minskar den totala vägbredden till 6.5 meter i plankartan och tar bort texten om 

diken i planbeskrivningen och lägger till dagvattenbrunnar i gata istället. 

 

 

Uppdaterar planbeskrivningen med gällande hastighetsgräns 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vid en ökad naturremsa blir placering av byggnader samt utrymme för parkering, gård 

och friytor mycket begränsande. 

 

Detta regleras i exploateringsavtalet, dock så tillåter den gällande detaljplanen för 

området två våningar och en bygghöjd på 6 meter och i den finns ingen naturremsa 

mellan kvartersmark och gc-väg. 

 

Prickmarken mot gatan har minskat med 3 meter för att möjliggöra att placeringen av 

byggnader placeras närmare gatan samtidigt som en 3 meter bred remsa med 

kryssmark har lagts in i söder vilket innebär att enbart komplementbyggnader får 

uppföras på ytan närmast gc-vägen. 

 

Detta regleras i exploateringsavtalet 

 

ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 
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Trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet visar att anslutning via 

Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar den tillkommande belastningen med god 

standard. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den södra delen av Annerbergsvägen anlades med syftet att angöra planområdet, en 

alternativ väg som angör till planområdet är ej aktuellt. Trafikutredningen som gjorts i 

samband med planarbetet visar att anslutning via Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar 

den tillkommande belastningen med god standard. 

 

Det finns inga villautfarter på Annebergsvägen 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

 

Då gällande plan skulle kunna innebära 72 bostäder innebär planändringen ingen 

utökning av trafikrörelserna gentemot den. Däremot om man jämför med att området 

inte är bebyggt alls innebär detta givetvis en betydande trafikökning på 

Annebergsvägen. Trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet visar att 

anslutning via Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar både den tillkommande 

belastningen med god standard. 

Vägbredden är idag ca 6 meter, vilket är tillräckligt för personbil och lastbil att mötas 

på. Den totala bredden mellan fastighetsgränser som tillhör gata är 9 meter så krävs en 

breddning av vägen är detta möjligt. Beroende på hur gatan utformas kan man öka 

trafiksäkerheten och sänka hastigheten på gatan. I trafikutredningen har två alternativ 

för att inrymma både gång- och cykelbana samt biltrafik tagits fram. 

 

 

Trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet visar att anslutning via 

Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar den tillkommande belastningen både med befintlig 

korsning och vid eventuellt anläggande av cirkulationsplats med god standard. Samt 

tagit fram två alternativ för att inrymma både gång- och cykelväg samt bilväg utefter 

Annebergsvägen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den gällande planen som antogs 2005 säger friliggande bostadshus, vilket inte 

innebär att det enbart är enbostadshus som kan byggas. Så man kan på den gällande 

planen bygga 36 parhus vilket skulle innebära 72 bostäder.  
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den gällande planen som antogs 2005 säger friliggande bostadshus, vilket inte innebär 

att det enbart är enbostadshus som kan byggas. Så man kan på den gällande planen 

bygga 36 parhus vilket skulle innebära 72 bostäder. Då gällande plan skulle kunna 

innebära 72 bostäder innebär planändringen ingen utökning av trafikrörelserna 

gentemot den. 

 

Vägbredden är idag ca 6 meter, vilket är tillräckligt för personbil och lastbil att mötas 

på. Den totala bredden mellan fastighetsgränser som tillhör gata är 9 meter så krävs en 

breddning av vägen är detta möjligt. Trafikutredningen som gjorts i samband med 

planarbetet har tagit fram två alternativ för att inrymma både gång- och 

cykelväg samt bilväg utefter Annebergsvägen. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Den gällande planen som antogs 2005 säger friliggande bostadshus, vilket inte innebär 

att det enbart är enbostadshus som kan byggas. Så man kan på den gällande planen 

bygga 36 parhus vilket skulle innebära 72 bostäder 

 

 

Vägbredden är idag ca 6 meter, vilket är tillräckligt för personbil och lastbil att mötas 

på. 

 

Trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet visar att anslutning via 

Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar den tillkommande belastningen både med befintlig 

korsning och vid eventuellt anläggande av cirkulationsplats med god standard. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN KOMMENTARER 

 

 

 

 

 

Den nya planen innebär att mycket av naturmarken kan bevaras, vilket ger fortsatt 

tillgång till rekreation i området till skillnad mot den gällande detaljplanen. 

 

 

Den gällande planen som antogs 2005 säger friliggande bostadshus, vilket inte innebär 

att det enbart är enbostadshus som kan byggas. Så man kan på den gällande planen 

bygga 36 parhus vilket skulle innebära 72 bostäder. Däremot finns det mycket natur 

sparat i den nya planen 

 

 

 

 

Ytmässigt är husen större men höjdmässigt är det ingen skillnad mot gällande plan som 

tillåter två våningar 

 

En 3 meter bred remsa med kryssmark har lagts in i söder som innebär att enbart 

komplementbyggnader får uppföras på denna yta, samt att denna plan har en 5 meter 

bred naturremsa som inte finns i gällande plan. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN  

 

 

 

Beroende på hur gatan utformas kan man öka trafiksäkerheten och sänka hastigheten på 

gatan. I trafikutredningen har två alternativ på lösningar tagits fram för hur både gång- 

och cykeltrafik samt biltrafik ska inrymmas på Annebergsvägen.  

 

Man har som förälder skyldighet att ha uppsyn över sina barn, alternativt kan man 

behöva sätta upp staket eller häck som begränsar möjligheten för barnen att springa rakt 

ut i vägen, vilket alla fastigheter ut mot Annebergsvägen har. Att ansluta mot ett annat 

område löser inte detta utan flyttar bara problematiken. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det är i den gällande planen ingen bestämmelse som begränsar till 36 friliggande 

enbostadshus. Området kan i gällande plan bebyggas med både friliggande villor och 

parhus i två våningar vilket kan innebära samma trafikökning. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN  
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Den södra delen av Annerbergsvägen anlades med syftet att angöra planområdet, en 

alternativ väg som angör till planområdet är ej aktuellt. Trafikutredningen som gjorts i 

samband med planarbetet visar att anslutning via Annebergsvägen/Lövnäsleden klarar 

den tillkommande belastningen med god standard. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beroende på hur gatan utformas kan man öka trafiksäkerheten och sänka hastigheten på 

gatan. I trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet har två alternativ för 

att inrymma både gång- och cykelbana samt biltrafik tagits fram. 
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ÖVRIGA YTTRANDEN  

 

 

Beroende på hur gatan utformas kan man öka trafiksäkerheten och sänka hastigheten på 

gatan. I trafikutredningen som gjorts i samband med planarbetet har två alternativ för 

att inrymma både gång- och cykelbana samt biltrafik tagits fram. 

 

Trafikutredningen visar att anslutning via Annebergsvägen/Lövnäsleden att både den 

befintliga korsningen och en eventuell cirkulationsplats klarar den tillkommande 

belastningen med god standard. 
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MINNESANTECKNINGAR DETALJPLAN 

FÖR HAMMAR 1:62 M.FL. HAMMARÖ KOMMUN 

 
Plats: Sessionssalen, kommunhuset 10 april 2017 

Medverkande från kommunen: Anna Åhs, Niklas Fallgren, Anna Lindstedt och Lars 

Åke Tärnbro samt Daniel Nordholm från SBK Värmland och Magdalena Nääs 

Riksbyggen. 

Deltagare: 7 boenden från området samt 1 politiker 

 

Anna Åhs hälsar välkomna och Daniel presenterar planförslaget samt går igenom platsens 

förutsättningar som bland annat den gällande planen och vilka konsekvenser den nya planen 

ger. 

Frågor och synpunkter under mötet: 

Frågor gällande trafik: 

 För smalt att mötas på den södra delen av Annebergsvägen- under mötet kom vi dock 

fram till att vägen är minst 6 meter bred och att det är tillräckligt för personbil och 

lastbil att mötas 

 Hur ska cykelvägar hanteras i området 

 Stor ökning av trafik på Annebergsvägen 

 Stor belastning på Lövnäsleden  

o trafikutredning är beställd och kommer att titta på alla dessa frågor, kommer 

ingå i granskningshandlingarna 

 Förslag på att istället att ansluta området från Hammar i söder eller väster- området 

har varit planerat sedan starten av Anneberg och att anslutningen kommer ske därifrån 

då vägarna är planerade utifrån detta. 

Frågor rörande tänkt bebyggelse: 

 Finns det en tillräckligt stor efterfrågan på andra boendeformer än villor, byggs 

mycket flerbostadshus på Hammarö nu- trycket på bostadsrätter är högt och säljs 

snabbt 

 Hur kommer husen se ut och hur stora blir de samt byggnadshöjd 

 Inom området är det stora höjdskillnader, hur kommer detta påverka utformningen av 

området  

 När ska byggstarten ske – byggstart kommer troligtvis ske under 2019 men försäljning 

kommer påbörjas redan nästa år. 

o Magdalena svarade att det i konceptet finns tvåor treor och fyror men att det inte 

är klart vilka storlekar som kommer att byggas i området än. I presentationen 

visades även exempel på fyrbohus upp. Man vill undvika sprängning i så stor 

utsträckning som möjligt, efter att planen vunnit laga kraft kommer 

genomföras geoteknisk utredning genomföras och därefter tas höjdsatta 

ritningar men ambitionen är att kunna nyttja områdets förutsättningar. 
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Byggstart kommer att ske som tidigast hösten 2018 men troligtvis under 2019 

men försäljningen kommer att starta redan nästa år. 

 Går det att öka natursläppet i söder och kommer träden att sparas- vi kommer att se 

över detta och ev kanske lägga in en bestämmelse om att spara träden alt plantera 

något avskärmande i fastighetsgräns på kvartersmark 

 

Övriga frågor: 

 Varför har inte fler fått utskick, många fler är berörda av att området går från skog till 

bostäder – kommunens bedömning ang avgränsning 

 Med denna exploatering som sker i kommunen försvinner mycket grönytor, vilket 

upplevs negativt 

 Finns det något tal för hur många vi ska bli i Hammarö, Karlstad tex har ju 100 000 

som mål 

 Var ska alla barn gå i skola, är problem redan som det är idag.  

Svar: Kommunen har inget satt mål om hur stort Hammarö ska bli. Det råder 

bostadsbrist i Sverige och behovet av bostäder är stort även här. Karlstad och 

Hammarö är tillväxtkommuner och måste därmed ta en del av det ansvaret. Det 

handlar om att växa på rätt sätt och att alla ska få ta del av det som gör Hammarö 

unikt, det handlar om att göra det så bra för så många som möjligt, sedan kommer inte 

alla vara nöjda med utgången.  

 


